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1. Underskrift af det sidste referat(er) 
 
2. Meddelelser 
 
Øvrige SB: Christina fortæller lidt om arrangementet Lærerens Dag. Anne og hun selv fik arrangeret 
dagen rigtig fint, med hjemmebagt brød efterfulgt af event i aulaen. Her holdt Anne en fin tale til 
ære for lærerne. En ide til næste år involverer forældrene. Jens kommenterer. Super godt 
arrangement med flot arrangement i en god struktur. Karen supplerer at personalet synes rigtig 
godt om arrangementet.  
 
Ledelsen: Vi har haft A-uge (tema UNICEF) i uge 38. En rigtig god uge med noget der er 
gennemgående. Mere er genkendeligt for eleverne. Karen supplerer at ugen var rigtig god også set 
fra lærernes synspunkt. Vi har haft besøg af Buster Emil der er idemand bag en fodboldskole i 
Zambia. Overskuddet for pandekagesalg går til skolen. ca. 1500,- kr. 
     
Medarbejderrepræsentanterne:  Godt foredrag med P. S. Jørgensen hvor det var dejligt at se 
repræsentanter fra SB. Der er lavet en god aftale mellem DFL-Vejle og Kommunen. 
Forståelsesnotates er et godt symbol for lærere og Kommune. Giver god tillid på mange måder. 
Karen fortæller lidt omkring indholdet i forståelsesnotatet.  
  
Elevrådet: Elevrådet har drøftet evt. investeringer. Cykeloverdækning til cyklerne i skolegården. Lys 
på cykelvejen.. og gerne cykelsti.  
 
Kommunen:  
Jens fortæller omkring bygningssynet. Garderobe for indskolingen og mellemtrinnet ligger højt. Der 
kommer højt sandsynligt lys på stien mellem skolen og Kiss and Goodbye zonen. Der er afsat penge 



til afløb og asfalt i den store skolegård. Der bliver spurgt til parkourbanen contra en overgang til 
denne fra skoleområdet. Der er bevilliget ialt 550.000,- til den nye parkourbane. Vi er så småt i gang 
med anlægsarbejdet. Vi skal være færdig i dette kalenderår 2018.  
Budgetforliget for 2019 tilgodeser skolerne med 10 mio.(hvert år i 4 år). I praksis får vi mange af 
pengene.  
 
Øster Starup Skoles Venner:  
 
SFO: Der blev også lavet frokost til SFOén på lærernes dag.  
 
3. 4 års plan – hvad vil vi arbejde med og hen imod? Fokusområder? 
 
Jan vil gerne, at vi kigger principperne igenne. Evt. via en arbejdsgruppe. Anne: Hvordan kan vi 
involvere og engagere vore forældre til at være mere involveret. Anderledes forældremøder? 
Omvendte forældresamtaler? Jens supplerer omkring forældres engangement ift. lektielæsning 
tidligere. Lars G. synes om ideen, men har lidt skepsis. Kim tror det skal være lettere for forældrene 
at møde frem (ikke "risikerer" noget tidskrævende). Fx skærmtid. Hvordan bruger vi skærmen i 
undervisningen? Generel trivsel kan være et tema der kan eksekveres hurtigt (Frank). Involvere 
gerne forældrerådene. Evt. årligt tilbagevendende. Skabe muligheden for dialog frem for kun at 
skulle modtage information. Brug engagamentet som forældrerådene har. Dialogmøder med givne 
temaer. Gerne i mindre foraer. SB kan være spydspidser og evt. facilitatorer. Kan vi inspireres 
udefra og hvordan? Visionerne og værdierne! Hvordan kommer vi videre? Hvor kan vi finde 
information på fx hjemmesiden over aktiviteter (A-uger, m.m.) principper for fx ordblinde, 
buskørsel, referater m.m. Lars S.´ ambition er, at vi ved næste SB valg har højere stemmedeltagelse 
end ved menighedsrådsvalgene. Forældrene kommer hvis de bliver spurgt om noget de har reel 
indflydelse på. Hvordan bruger vi lokalsamfundets ressourcer og skolens ressourcer som gevinst for 
begge?   
 
4. Opsamling fra møder/kurser    
- Foredrag med Per Schultz Jørgensen: 
SB-deltagerne fortæller omkring deres oplevelser med foredraget. Hvad skal skolen gøre? Er det det 
fagfaglige og/eller dannelsen?  
Statements: 
Gå over broen, Selvkontrol, tag ansvar for værdierne, få det bedste ud af det,  
 
Kan vi bruge det til noget?  
 
 
- Kursus for nyvalgte skolebestyrelsesmedlemmer  Bilag tidligere udsendt 
God oplevelse. Stolt af det vores skole står for og at vi er tydelige med det... Vi skal flere afsted. Ikke 
alene. Kurset bliver udbudt hvert 2. år. Hvordan kan vi prioriterer det. Anne og Lars S. tager måske 
afsted sammen på kursus 9.10.18. SB kan prioriterer kurset om 2 år eller laver et eget arrangement. 
 
 
- Møde med og Familie Udvalget (BFU) :  Bilag tidligere udsendt 



Jan var til "dialogmøde", hvor der blev talt sammen ca 15 min ud af små 3 timer.  
 
5. Respons fra de seneste forældremøder, der er blevet afviklet: 
Lars S. var afsted i 6. klasse. Har forsøgt at få forældrene til at melde ind omkring hvad forældrenen 
gerne vil bruge SB rep. til. Hvordan kan vi gøre det godt?  
Anne har været i 0. Mange nye forældre der fik nogle gode ideer til forældreråd m.v.  
Frank har et ønske om at forældremøderne måske ligger lidt senere på skoleåret. 0., 1., 4., og 7. 
årgang er der nye lærere på og mange nye tiltag, der giver mening for møderne tidligt på skoleåret. 
Generelt giver det god mening for flere årgange, at møderne ligger tidligt på året. Skal der være 
flere forældremøder (2). Skal vi prioriterer anderledes (fx forældremøder mod forældresamtaler?).  
 
6. Arbejdsform i skolebestyrelsen 
Jan fortæller omkring vores struktur på SB. Christina ydre ønske om at bryde op på mødeformen ind 
imellem. Workshops, temadrøftelser osv.  
Tid: Møderne på 2 timer er fint. Struktureren omkring arbejdsgrupper virker godt. Kan eleverne 
være en del af disse arbejdsgrupper/udvalg? Hvor lang tid sidder eleverne med ved møderne? Korte 
punkter, der er forberedt hjemmefra giver måske tid i den anden ende til drøftelser m.m. i mindre 
grupper. Kunne vi give inspiration til elevrådet, så repræsentanterne kommer forberedte? 
 
 
7. Øster Starup Skoles venner   Punkt på næste dagsorden! 
- Formål, arbejdsform, mv. 
- Valg til bestyrelsen 
 
8. Næste mødedato: Onsdag den 14/11, hvor skolechefen Ulla Risbjerg Thomsen vil komme på besøg 
Hvad kan vi "bruge" Ulla til?  
 
9. Evt. 
 Tandlægerne er tilsyneladende ikke på skolen, og eleverne indkaldes stadig til Vejle. Kan det laves 
om? Stolen er lavet, så rent teknisk er der ingen hindring. Vi forventer at der undersøges på skolen. 
Jens tager fat i tandlægerne.   

 
 


